
ZÁPIS 

z veřejného projednání  

k nadměrnému hluku z provozu společnosti MG Odra Gas, spol. s r. o. ve Vratimově 
z 22.06.2022 

 

Přítomni: 
Bc. David Böhm, Bc. Martin Čech, Mgr. Kateřina Čechová, Bc. Hynek Daňa, Kamil Hrabec, Mgr. 
Daniel Kašička, Ing. Lenka Kašičková, Ing. Ivo Kiška, Ing. Christos Kirkopulos, Michal Kocurek, 
Mgr. Radek Nitka, Libor Svoboda, Karel Smuž, Aleš Šklář – zastupitelé města Vratimov 
Ing. Renáta Palacká – vedoucí odboru výstavby a životního prostředí 
Ing. Renáta Mičulková – tajemnice                                          
 
René Hrnčárek – jednatel společnosti MG Odra Gas, spol. s r. o. ve Vratimově 
 
občané města z ulic U Rozvodny, Obvodová, Popinecká a Na Podlesí 
 
___________________________________________________________________________ 
 
 
Starosta města Bc. Martin Čech vyzval na úvod jednatele společnosti MG Odra Gas, spol. s r. 
o. ve Vratimově Reného Hrnčárka k seznámení přítomných s důvodem zvýšeného hluku nad 
normový limit z provozu společnosti. 
 
René Hrnčárek přítomné seznámil s tím, že ve společnosti bylo nainstalováno nové zařízení na 
výrobu technických plynů. V období březen–květen 2022 probíhaly jeho technické zkoušky 
souběžně s fungováním původního výrobního zařízení. V květnu 2022 nové zařízení přešlo do 
režimu zkušebního provozu a zároveň původní zařízení bylo odstaveno. Na základě měření 
hluku akreditovanou laboratoří v ulici U Rozvodny bylo zjištěno, že naměřené hodnoty 
převyšují maximální normové hodnoty 40 dB. V rámci akustického pásma je problematická 
jedna dominantní frekvence. Byla přijata technická opatření, která by měla vést ke snížení 
hlučnosti pod normové hodnoty. V první fázi do konce června 2022 bude provedeno dílčí 
opatření v podobě dodatečné instalace chladící jednotky. V srpnu bude výrobní nádoba, která 
je zřejmě hlavním zdrojem zvýšeného hluku, zaopatřena tlumičem. Po realizaci protihlukových 
opatření bude opět akreditovanou laboratoří provedeno kontrolní měření hluku. 
 
 
Reakce přítomných občanů a zastupitelů města a stanovisko zástupce MG Odra Gas, spol. s r. 
o.: 
 
p. Zeman 
• Jaké jsou hodnoty naměřeného hluku v blízkosti rodinné zástavby? 



2 
 

Odpověď: Měření na ulici U Rozvodny po odstavení původního výrobního zařízení bylo 46 
dB. Přes den je hlučnost vyšší než v noci. 
• Je možné přejít zpět na výrobu v původním zařízení do doby, než budou u nového zařízení 

sníženy hodnoty hluku? 
Odpověď: Technicky již není možno zprovoznit původní zařízení.  
 
p. Meinhart 
• na ulici Obvodová bylo provedeno nehomologované měření a hodnoty byly vyšší než 46 

dB. Problém byl hlavně u dvou frekvencí, a to u 615 Hz a 600 Hz. 
Odpověď: Hluk na ulici Obvodová nebyl měřen. Měření na ulici U Rozvodny prováděla 
akreditovaná laboratoř a zároveň i MG Odra Gas s tím, že výsledky se shodovaly. Návrh 
provedení měření na místech vytipovaných občany. 
• Požaduje konkretizovat přijatá opatření ke snížení hlučnosti zařízení. 
Odpověď: Do konce června bude dodatečná instalace chladící jednotky. V květnu bude osazen 
tlumič na výrobní nádobu. 
• Jaké podklady byly předloženy pro vydání stavebního povolení. 
Odpověď: E.I.A. není ze zákona k tomuto typu stavby vyžadována. Jedním z podkladů pro 
vydání stavebního povolení byla hluková studie. 
 
p. Durčáková 
• Požaduje provést měření na otevřeném prostranství zahrad. 
• Je nutné, aby zařízení bylo v provozu celý týden 24 h denně? 
Odpověď: Technicky a technologicky není možné provoz v době víkendu přerušit. 
 
Ing. Kiška 
• Kořenovou příčinou hluku je zvýšená rychlost plynu v potrubí. Byla zvažována možnost 

změny technologie – dimenze potrubí a úprava rychlosti proudění plynu? 
Odpověď: Odborníci se shodli z hlediska efektivnosti proveditelnosti, že zmíněná opatření 
budou dostatečná. Pokud ne, budou se hledat další možnosti.  
• Doporučil zohlednit požadavky občanů na místa měření. Občané by předali své požadavky 

starostovi (cech@vratimov.cz) do 20.07.2022 a ten je následně předá MG Odra Gas. 
Odpověď: Oficiální měření akreditovanou laboratoří proběhne po provedení technických 
opatření v 2. polovině srpna 2022. Budou akceptovány návrhy občanů. 
 
Mgr. Nitka 
• Jaká je dle sdělení MG Odra Gas přijatelná úroveň hluku z provozu konkrétně? 
Odpověď: Prioritně je teď splnění normové hodnoty 40 dB a odbourání tónové složky. Hluk 
staré technologie se neměřil až do roku 2021, kdy na základě stížnosti občana byla uložena 
pokuta za překročení normových hodnot. 
• Je technicky možné zajistit konstantní stacionární měření např. po dobu 1 měsíce 24 hodin 

denně? 
Odpověď: Tento typ měření je nadstandartní. Jeho provedení by se muselo konzultovat 
s odborníky a provádělo by se až v případě, že by problémy přetrvávaly. 
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p. Kohoutek 
• U branky svého rodinného domu naměřil hodnotu hluku 52 dB. Navíc byl vykácen les, 

který tvořil protihlukovou bariéru. Jaká bude kompenzace občanům? 
Odpověď: První zkoušky zařízení proběhly v březnu 2022 a zařízení je ve zkušebním provozu 
od května 2022. Prioritou je nyní vyřešit snížení hluku na normovou hodnotu. Ke kompenzacím 
se v současné době společnost nemůže vyjádřit. 
 
p. Musálková 
• Jaké budou následné kroky, pokud navržená opatření nebudou účinná. 
Odpověď: odborníci se shodli na tom, že opatření účinná budou. 
 
p. Tidrichová 
• Konstantní stacionární měření v zájmu občanů by mělo být provedeno. 

 
p. Böhm 
• Rada města osloví akreditovanou firmu pro možnost dlouhodobé kontinuálního měření 

na více místech v postižené oblasti na náklady města. 
 
 
 
Zapsala: Ing. Renáta Mičulková 
 
 
Ověřovatel zápisu: Mgr. Radek Nitka 
 
 
 
 
 
Bc. Martin Čech       Bc. David Böhm 
starosta        místostarosta  
 


